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ش�هروند| حالا که جام چهاردهمین دوره لیگ برتر در موزه س��پاهان 
آرام گرفته، کم کم داستان های متنوع تری از بانیان جشن قهرمانی دروغین 
تراکتورسازی انتشار می یابد. س��اعاتی پس از فروکش کردن تب و تاب های 
اولیه، همه کاسه و کوزه ها سر »رضا تقیون« گوینده ورزشگاه یادگار امام)ره( 
شکسته است؛ مردی که با دعوت هواداران به حضور کنار زمین از آنها خواست 
به جشن قهرمانی)!( تیمشان رنگ و جلایی خاص ببخشند. این شخص علاوه 
برگویندگی ورزشگاه، شغل مهم دیگری به نام مدیریت روابط عمومی هیأت 
فوتبال آذربایجان را به عهده دارد و دعوت هواداران برای شرکت در جشنی که 

وجود خارجی ندارد تا حدود زیادی او را زیرسوال برده است.
واکنش های اولیه

اولین واکنش ورزشی ها از سوی علی کفاشیان، رئیس فدراسیون فوتبال 
شکل گرفت: »گوینده ورزشگاه کار خیلی بدی کرد که این موضوع را از طریق 
میکروفن به هواداران انتقال داد البته پزشک تراکتورسازی و افرادی که خبر 
تساوی در اصفهان را به نیمکت تیم تبریزی منتقل کردند کار اشتباهی انجام 
دادند. ما این موضوع را قطعا پیگیری خواهیم ک��رد و باید با عوامل اتفاقات 
تبریز برخورد شود. قطعا گزارش هایی را جمع آوری کردیم و سازمان لیگ هم 
گزارشی را به وزیر ورزش ارایه داد. مطمئن باشید اگر تخلفی صورت گرفته 
باشد با این موضوع برخورد خواهد ش��د. سازمان لیگ به بهترین شکل کار 

خود را انجام داد.« 
مدیر کل حراست س��ازمان ورزش و جوانان بدون این که بخواهد به ماجرا 
ابعاد غیرفنی بدهد، گوینده ورزشگاه را بی تقصیر می داند. بنا بر ادعای رضا 
حسنی خو، قطعی همه وسایل ارتباطی در دقیقه 87 و وصل شدن همه آنها 
دقایقی پس از س��وت پایان بازی، عمدی نبود و این موضوع با بررسی دقیق 
وسایل ارتباط جمعی ثابت شد. او از هواداران خواست برای متشنج تر نشدن 
موضوع، مدارک مستند خود را به وزارت ورزش و جوانان و فدراسیون فوتبال 
ارایه و از شایعه پراکنی دوری کنند. علی اکبر محمدزاده، رئیس کمیته اخلاق 
فدراسیون فوتبال از معرفی نام های متعدد به عنوان عامل پخش خبر دروغ 

تساوی سپاهان و سایپا در بازی همزمان خبر داد و ادعا کرد تحقیقات در این 
زمینه ادامه دارد.

مراجع بالاتر
کار به مراجع بالاتر هم کش��یده شده است. سیدمحمد شروین اسبقیان، 
مدیرکل ورزش و جوانان آذربایجان ش��رقی از دستور استاندار برای بررسی 
اتفاقات رخ داده حرف زد و تأکید کرد: شخص وزیر ورزش و جوانان از طریق 
مشاور خود و مدیرکل حوزه حراست دستور پیگیری مسائل را داده  و دکتر 
سجادی معاونت قهرمانی وزارت ورزش هم در تماسی با او از جزییات ماجرا 
اطلاع کسب کرده است. شخصی که خبر دروغ را منتشر کرده، تحت تعقیب 
قرار گرفته و حتی عده ای شناسایی شده اند. به گفته اسبقیان، نتایج تحقیقات 
پس از تکمیل شدن در س��ریع ترین زمان به اطلاع عموم می رسد. نماینده 
م��ردم اردبیل به نیابت از نمایندگان تبری��ز و خوی در صحن علنی مجلس 
از رئیس جمهوری خواس��ت ماجرا را تا احقاق ح��ق آذری ها پیگیری کند. 
10 نماینده مجلس هم در تذکری کتبی به وزیر ورزش و جوانان خواس��تار 

رسیدگی به اتفاقات رخ داده شدند.
پای رئیس جمهوری وسط آمد

محمود گودرزی، وزیر ورزش و جوانان قول بررسی ماجرا را داد و ادعا کرد 
2 گروه کارشناسی که یکی از آنها شخصا توس��ط او مامور شده اند، اتفاقات 
ورزشگاه تبریز را بررس��ی می کنند. او حتی از کمیته داوران  و داوران خبره 
بازنشسته هم کمک گرفته است. کار به رئیس جمهوری هم کشیده و به نقل 
از نماینده مردم تبریز شخص حسن روحانی، برای بررسی اتفاقات رخ داده 

دستور ویژه ای صادر می کند. 
بازتاب خارجی

این ماجرا در خارج از کشور هم بازتاب گسترده ای داشت. گاردین خیلی 
کلی ماجرا را روایت کرد اما یاهو، جزیی تر وارد ش��د و از قفل شدن در به روی 
بازیکنان پس از عیان ش��دن حقیقت به قصد حفاظت از جانش��ان و البته 

واکنش های اولیویرا و منصوریان غافل از واقعیت اشاره کرد.  

 سرنوشتی تلخ در انتظار
 نفت مسجدسلیمان

1-اولی��ن و آخری��ن دلی��ل س��قوط نف��ت 
مسجدسلیمان به لیگ دس��ته اول مشکلات مالی 
بود و هنوز هم این مش��کلات با وج��ود اتمام فصل 
پابرجاس��ت. بدترین اتفاق��ی که بعد از ش��یرینی 
صعود به لیگ برتر برای نفت رخ داد،  از دست دادن 
حمایت های دولتی بود. تیمی ک��ه با حمایت های 
وزارت نفت به لیگ برتر آم��د، به یک باره مجبور به 
اداره خصوصی ش��د و همین امر مشکلات زیادی را 
برای این باشگاه به وجود آورد. البته می شد در اولین 
سالی که این اتفاق رخ داد، نفت مسجدسلیمان رها 
نشود و مسئولان وزارت نفت مثل تیم تهرانی برای 
تیم مسجدسلیمان نیز اسپانسرهایی را پیدا کرده و 

معرفی کنند. 
2- با این وضع نفت مسجدسلیمان در لیگ دسته 
اول هم ش��رایط خطرناکی خواهد داشت و نگرانی 
اینجاست که به سرنوشت تیم های با سابقه ای مثل 
برق ش��یراز،  شاهین بوشهر، شموش��ک نوشهر و... 
دچار شود. یا باید مشکلات مالی که این فصل وجود 
داشت،  حل ش��ود یا این که هیچ کس قادر به جمع  
کردن این تیم نیست. چه بسا مشکلات  سال آینده 
از این چیزی که امسال دیدیم،  بسیار هم بیشتر باشد 
چون امس��ال در لیگ برتر تبلیغات و حمایت هایی 
وجود داش��ت که دیگر در لیگ ی��ک از این خبرها 

نیست.
3- این تیم تنها نقطه امید و مایه شادی مردم شهر 
محروم مسجدسلیمان است و آنها عاشقانه تیم شان و 
فوتبال را دوست دارند. این هشدار را بار دیگر بدهم 
که اگر به چش��م تیم خصوصی به این باشگاه نگاه 
شود،  شرایط بدتر خواهد شد. برای آنها کار سختی 
نیست که چند شرکت تحت پوش��ش خود را برای 
اسپانسرینگ این باش��گاه معرفی کنند تا به لیگ 
برگردد. البته ش��اید چون اعضای هیأت مدیره این 
باشگاه مثل نفت تهران معاون وزیر نیستند، این اتفاق 

رخ نمی دهد. 
4- گریزی به ابت��دای فصل لیگ برتر می زنم که 
سقف قرارداد این تیم را 300 میلیون تومان تعیین 
کرده بودند. هی��چ بازیکن تراز اولی ب��ا این مبلغ به 
منطقه دورافتاده نمی رود ت��ا فوتبال بازی کند. اگر 
از همان ابتدا پولی وجود داش��ت،  ما این طور تیم را 
نمی بس��تیم. درواقع مس��ئولان می خواستند یک 
آسمان خراش را بدون فوندانسیون بالا ببرند اما همان 
اول این آس��مان خراش خراب شد و دیگر هیچ کس 
نتوانست برایش کاری انجام دهد. باید از همین حالا 
برنامه ریزی آغاز شود تا این تیم به لیگ برتر بازگردد 

وگرنه سرنوشت خوبی در انتظارش نخواهد بود. 

  اس�تقبال از بازیکن�ان ریورپلات�ه ب�ا 
گاز فلف�ل| در ب��ازی یک چه��ارم نهای��ی جام 
لیبرتادورس میان بوکاجونیورز و ریورپلاته، زمانی 
که بازیکن��ان ریورپلاته برای ش��روع نیمه دوم به 
زمی��ن وارد می ش��دند، در تونل ورزش��گاه مورد 
حمله برخی از هواداران بوکاجونیورز قرار گرفتند 
و فریاد »س��وختم« ب��ه گوش رس��ید. این صدای 
4 تن از بازیکن��ان ریورپلاته بود که ب��ا گاز فلفل 
هواداران میزبان پذیرایی ش��دند. پس از این اتفاق 
کنفدراس��یون فوتبال آمریکای جنوبی رای خود 
را مبنی بر حذف بوکاجونیورز از جام لیبرتادورس 

صادر کرد. 
  

  ام�روز، تعیی�ن تکلی�ف قلعه نوع�ی و 
افشارزاده| جلسه هیأت مدیره باشگاه استقلال 
که قرار بود روز گذش��ته برگزار شود،  لغو و به امروز 
موکول شد. در جلس��ه امروز قرار است درباره امیر 
قلعه نوعی تصمیم نهایی گرفته شود و همچنین 
احتمال دارد بهرام افشارزاده از مدیرعاملی باشگاه 

استعفا دهد.
  

  مصدومیت ش�دید فردوس�ی پور| عادل 
فردوس��ی پور، مجری و تهیه کننده برنامه 90 که 
علاقه زیادی به فوتب��ال دارد، در حین انجام بازی 
در س��الن از ناحیه عضله پای راس��ت خود شدیدا 
مصدوم شد و یک ماه و نیم نمی تواند پا به توپ شود. 
فردوس��ی پور نزدیک بود پایش را به تیغ جراحان 
بس��پارد اما پس از معاینه مشخص شد که نیازی 

به جراحی ندارد و با فیزیوتراپی بهبود پیدا می کند.
  

  احتمال س�قوط راه آهن به دلیل تخلف| 
موتومبا، بازیک��ن خارجی راه آهن ب��رای این تیم 
دردسر ایجاد کرده است. این بازیکن که به صورت 
غیرقانونی برای راه آهن بازی کرده، شاید حالا باعث 
سقوط تیمش به دسته پایین تر شود. این بازیکن 
پس از عقد قرارداد ب��ا راه آهن در یکی از بازی های 
لیگ ترکیه به میدان رفته و س��پس ب��ه راه آهن 
برگشته است که کمیته انضباطی تخلف او را محرز 
دانسته است. باید دید کمیته انضباطی دراین باره 

چه تصمیمی می گیرد.
  

  نخستین مدال جهانی بانوان در تکواندو| 
در چارچوب رقابت های تکواندوی قهرمانی جهان، 
کیمیا علیزاده نماینده وزن 57- کیلوگرم تیم ملی 
بانوان با شکست نماینده انگلیس نخستین مدال 
بانوان در تاریخ این رشته را کسب کرد. او امروز در 
نیمه نهایی روی شیاپ چانگ می رود تا برای حضور 

در فینال رقابت کند.

نگاه

صرفا جهت اطلاع!

تیتر بازی

اسکوربورد 

   فینال لیگ بسکتبال از 3 خرداد و بازی رده بندی 
نیز از 31 اردیبهشت آغاز می شود.

   رئیس فدراس��یون جهانی ووشو چهارشنبه هفته 
جاری به تهران سفر خواهد کرد.

   همایش مربیان فوتبال با شرکت ۶00 مربی برتر 
فوتبال کشور امروز برگزار می شود.

  با تصمیم کواچ آرش کشاورزی، میکائیل تاجر و رضا 
عابدین از اردوی تیم ملی در فنلاند به ایران بازگشتند. 
   زمان نق��ل و انتقالات لیگ برتر 12 خ��رداد تا 12 

مرداد اعلام شد.
   ثامن الحجج با پیروزی بر نیروی زمینی قهرمانی 

زودهنگام خود را در لیگ برتر هندبال قطعی کرد.
   حسین هدایتی و امیر عابدینی امروز درباره مزایده 

پرسپولیس نشست خبری برگزار می کنند.

رحمتی:  به بزرگتر از نژادفلاح »نه« گفتم
شیعی:  بحث عدم تیمداری پیکان را رد نمی کنم

احمدی:  دوست دارم بدانم چرا کی روش دیگر از من 
استفاده نمی کند

بیگ زاده:  آق��ای بیانی! تو همانی هس��تی که در 
دربی به استقلال گل زدی و مشت گره کردی!/ حالا 
می فهمم مشکل استقلال، اطرافیان قلعه نوعی بودند

خادم:  مزایده انجام نش��ود به گزینه های دیگر فکر 
می کنیم.

هفته س�ی و هفت�م لیگ برت�ر: س��وانزی 2 – 
منچستر سیتی4 

هفته سی و هفتم س�ری A: ساسولو 3- میلان 
2، آتالانتا یک- جن��وا 4، کالیاری صفر- پالرمو یک، 

هلاس ورونا 2- امپولی یک، تورینو 2 – کیه وو صفر

حواشی اتفاقات عجیب ورزشگاه تبریز ادامه دارد

کار به دولت  و رئیس جمهوری کشید!

ش�هروند| با وج��ود این که پی��ش از ای��ن رئیس 
فراکسیون ورزش از طرح دوفوریتی برای توقف برگزاری 
مزایده چهارم اس��تقلال و پرسپولیس خبر داده بود اما 
مس��ئولان وزارت ورزش و خصوصی سازی آن را جدی 
نگرفته بودند. در عین حال روز گذشته این طرح با 135 
امضا تقدیم هیات رئیسه مجلس شد تا شاید در همان 

روز مزایده، مجلس تصمیم بر لغو آن بگیرد.
تاکید فراکسیون ورزش

مقداد نجف نژاد، رئیس فراکس��یون ورزش مجلس 
که مخالف جدی برگزاری مزایده چهارم س��رخابی ها 
به حساب می آید، توانس��ت 135امضا برای جلوگیری 
از برگزاری مزایده چهارم که قرار است فردا)سه شنبه( 
در س��ازمان خصوصی س��ازی انج��ام ش��ود،  بگیرد. 
طرح دوفوریتی مجلس��ی ها با این تع��داد امضا تقدیم 
هیأت رئیسه مجلس ش��د تا روز سه ش��نبه درباره آن 
تصمیم گیری ش��ود. این درحالی است که طبق اعلام 
سازمان خصوصی سازی س��اعت 14 همان روز مزایده 
برگزار می شود و تا پایان وقت اداری امروز خریداران وقت 

دارند که پاکت های خود را ارایه دهند.
تغییر مکانیزم واگذاری

نمایندگان مجلس معتقدن��د باید مکانیزم واگذاری 
تغییر کند و به همین دلیل خواستار لغو مزایده چهارم 
شده اند. درحالی که همین نمایندگان تا  سال گذشته 
اصرار ب��ه برگزاری مزایده داش��تند، ح��الا از برگزاری 
آن جلوگیری می کنند چون به نظر می رس��د از نحوه 
برگزاری آن راضی نیستند. طبق مکانیزمی که مجلس 
ارایه کرده باید 49 درصد سهام به هواداران و 51 درصد به 

خریدار جدید واگذار شود.
توضیحات معترض

مقداد نجف نژاد، رئیس فراکس��یون ورزش مجلس 
درباره طرح دوفوریتی لغو مزایده چهارم س��رخابی ها 

به »ش��هروند« می گوی��د:  »دیروز دیگ��ر فرصتی برای 
تصمیم گیری درباره این طرح نبود و فقط توانس��تیم 
امضای نمایندگان را بگیریم. البته اگر زمان بیش��تری 
داشتیم قطعا امضاهای بیشتری هم جمع می شد. با این 
وضع ممکن اس��ت صبح روز سه شنبه که روز برگزاری 
مزایده چهارم اس��ت، این مزایده لغو شود چون باید با 

مکانیزم جدیدی آن را برگزار کنیم.«
اطمینان خصوصی سازی

در عی��ن حال جعفر س��بحانی، مش��اور س��ازمان 
خصوصی س��ازی در واکنش به 135امض��ا پای طرح 
دوفوریتی مجل��س می گوید:  »واگ��ذاری تکلیف خود 
نمایندگان به وزارت اقتصاد بود و حتی در این روند وزیر 
اقتصاد تهدید به استیضاح شد. بعید می دانم نمایندگان 

مجلس به طرح دو فوریتی توقف مزایده سرخابی رأی 
بدهند و این طرح فعلا تبدیل به قانون نش��ده است. به 
نظرم مزایده  چهارم در روز 29اردیبهشت قطعا برگزار 

خواهد شد.«
سردرگمی خریداران و پایانی ناخوشایند

ب��ا توج��ه ب��ه اختلاف نظراتی ک��ه میان س��ازمان 
خصوصی سازی و مجلس شورای اسلامی برای برگزاری 
مزایده چهارم استقلال و پرسپولیس وجود دارد، به نظر 
می رسد این مزایده نیز مثل 3 نوبت قبلی که با آسودگی 
خیال برگزار شد و برنده ای نداشت،  بدون برنده به کارش 
خاتمه دهد. این صحبت ها متقاضی��ان خرید را دچار 
سردرگمی کرده و نباید امید زیادی داشت که استقبال 
خوبی انجام ش��ود،  اگرچه س��ازمان خصوصی سازی 
پیش بینی کرده این مزایده برنده خواهد داشت. جالب تر 
این که شرکت های استیل آذین و بهنام پیشروی کیش 
نیز هنوز مبلغ ورودیه مزایده قبلی را پس نگرفته اند و به 
نظر می رسد دوباره قصد حضور دارند؛ 2شرکتی که به 

بهانه های مختلف در مزایده قبلی رد شدند.

طرح دوفوریتی برای لغو مزایده چهارم تقدیم هیات رئیسه مجلس شد

اصرار خصوصی سازی  و بلاتکلیفی خریداران

شهروند| دست تقدیربازی بسیار شیرینی برای 
پاری س��ن ژرمن در آس��تین داش��ت. پس از شروع 
سمبلیک بازی هفته سی وهفتم لوشامپیونه توسط 
2 لباس ش��خصی )از بازیکنان قدیمی 2 تیم(، یکی 
از افراد ش��روع کننده بازی درآغوش ل��وران کوربی 
قرار گرفت؛ در آغوش مردی که روزی مارس��ی را در 
صدمین سالگرد تأسیس تا آستانه کسب 2 جام یوفا 
و لوشامپیونه پیش برد اما یک جام را به اشتباه بلان، 
سرمربی فعلی پاری س��ن ژرمن فروخت و دیگری را 
به رقابت همزمان هفته پایانی که گفته می شد آلوده 
به تبانی پاری سن ژرمن علیه مارس��ی بود! 1۶ سال 
پس از آن روزها کوربی دوباره مقابل پاری سن ژرمن 
ایستاد؛ آن هم درحالی که نه تیم فعلی اش )مون پلیه( 
توان بردن داش��ت و نه تیم س��ابقش، می توانس��ت 
در سرنوش��ت محتوم این بازی و لیگ فصل جاری 

تغییری ایجاد کند! پاری س��ن ژرمن در غیاب زلاتان 
ایبراهیموویچ ب��ا 2 گل زیبای متوئی��دی و لاوتزی 
مقابل تک گل دیدنی مونیه، 3 امتیاز دیگر به چنگ 
آورد تا با 2 امتیاز بیشتر ازآنچه برای تثبیت قهرمانی 
در این هفته نیاز داشت، برای سومین بار متوالی و در 
مجموع پنجمین بار بربام لوشامپیونه بایستد. فراموش 
نکنید آنها مقابل آخرین قهرمان غیرپاری سن ژرمنی 
لیگ فرانسه هشتمین پیروزی متوالی در این فصل 
را به دست آوردند. تیم محبوب سیاسی های فرانسه، 
امسال با برتری بر باستیا، جام اتحادیه فوتبال فرانسه 
را به عنوان اولین جام فصل به دس��ت آورد و با وجود 
حذف در یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان، جام لیگ را 
در اختیار دارد.برتری در فینال جام حذفی فرانسه هم 
آنها را به عن��وان اولین برنده 3 جام داخلی یک فصل 

فوتبال سرزمین گل معرفی می کند. 

پاری سن ژرمن و سومین قهرمانی در لیگ فرانسه 

تا 3 نشه

شهروند| وقتی همراه 3 فرزندش برای آخرین 
بار عبارت »اینجا آنفیلد اس��ت« خروجی رختکن 
را لمس می کرد، همان سروصداهایی را می شنید 
که 10 سال قبل در چنین مقاطعی، هنگام بازی 
برگشت لیورپول و چلس��ی در نیمه نهایی لیگ 
قهرمانان، به قول خودش باعث لرزیدن شیشه ها 
شده بود. اگر به خاطر آن شب و جو خاص آنفیلد 
در لیورپول نمی ماند و به رقیب آن ش��ب تیمش 
می رفت، الان در حسرت جام لیگ برتر با فوتبال 
انگلی��س خداحافظ��ی نمی کرد ام��ا ماند چون 
اس��تیون جرارد بود. این بار سروصداها، فرزندش 
را ترساند و باعث ش��د او در لحظه ورود به زمین، 
گوش هایش را بگی��رد! در زمین ام��ا لیورپول از 
سکوت زیاد، کر شد! درست مانند هفته سی و هفتم 
فصل قبل، کریستال پالاس، عقب ماندگی خود 

را با 3 گل جبران کرد تا لیورپول در آخرین بازی 
دوران حرفه ای جرارد در آنفیلد، شکست دیگری را 
تجربه کند. حالا فقط کسب امتیاز در هفته پایانی، 
آنها را به لیگ اروپا می برد. اس��تیون از وقتی  سال 
1999 به جای وگارد هگ��م نروژی به بازی آمد تا 
امروز افتخاراتی مانند قهرمانی در لیگ قهرمانان، 
جام حذفی انگلیس، جام اتحادیه، سوپرجام اروپا 
و سوپرجام انگلیس را به دست آورده اما لیگ برتر، 
عنوان تا ابد خالی مانده در تالار افتخارات یکی از 
معدود تک باشگاهی های تاریخ فوتبال خواهد بود. 
لیورپول با شکست در آخرین بازی خانگی دوران 
قرمزپوش بودن جرارد، جشن برپا شده به افتخار 
کاپیت��ان را خراب ک��رد. او از فص��ل جدید لیگ 
حرفه ای آمریکا در ینگ��ه دنیا و تیم لس آنجلس 

گلکسی پا به توپ می شود. 

پایان دوران آنفیلدی استیون جرارد

حلقه دورافتاده از انگشتان لیورپول

مجید باقری نیا
پیشکسوت فوتبال 
خوزستان

گفت وگو با بنیانگذار بدمینتون ایران: 

 فروغی: پیشکسوتان فوتبال 
خدایشان را شکر کنند

ش�هروند| بنیانگ��ذار بدمینتون در ای��ران که 
نخستین بار در مسجدسلیمان این رشته را به همراه 
چند تن دیگر از دوستانش وارد ایران کرد، جزو اولین 
نفراتی بود که در س��ال 1353 به عضویت تیم ملی 
درآمد. او  این روزه��ا دور از فضای بدمینتون به کار 
در شرکتی خصوصی در اصفهان می پردازد و معتقد 
است پیشکسوتان در ایران هیچ جایگاهی در ورزش 
ای��ران ندارند. گفت وگوی »ش��هروند« ب��ا داریوش 

فروغی را در ادامه می خوانید: 
   این روزه�ا خیلی در فض�ای بدمینتون دیده 
نمی شوید. این مس�أله با میل شخصی خودتان 

رخ داده است؟
خیلی هم دور از فضای ورزش نیستم. عضو هیأت 
رئیسه فدراسیون و عضو کمیته فنی هستم و سعی 
می کنم از نظر فکری به فدراسیون کمک کنم. من در 
یک شرکت خصوصی فعالیت می کنم و به این شکل 

زندگی ام را می گذرانم. 
   یعنی علاقه ای به حضور در فضای ورزش امروز 

ندارید؟
اتفاقا بس��یار هم علاقه مندم ت��ا بتوانم تجربیات 
40 س��اله ام را در اختیار جوانان قرار بدهم اما من در 
ش��هر اصفهان زندگی می کنم و این جا اکثر جوانان 
20سالگی از ورزش جدا شده و به بازار کار می روند. 
من اهل خوزستان هستم اما به دلیل بیماری همسرم 
بعد از دوران جنگ به اصفهان آمدم. شاید اگر در شهر 
خودم بودم،  خیلی راحت تر می توانستم کار کنم اما 

این جا فضا برای کار مناسب نیست. 
   ش�ما یکی از بنیانگذاران بدمینتون در ایران 
بودید. انتظار داش�تید 40 س�ال بعد از آن اتفاق 

بدمینتون این روزها چه شرایطی داشته باشد؟ 
بدمینتون ایران به هیچ وجه به آن چیزی که فکر 
می کردم،  نرسیده است. باید دانش بازیکنان را بالاتر 
ببریم تا پیشرفت ها مقطعی نباشد. ما در چند نوبت 
جهش های مقطعی داشتیم اما به هیچ وجه جواب 
نداده است. شاید هم به خاطر این است که مهد این 

رشته آسیاست.
   به نظرتان به پیشکسوتان ورزش اهمیتی که 

باید، داده می شود؟
نمی دانم قانون عدم اس��تفاده از بازنشس��ته ها را 
بر چه اساس��ی در ای��ن مملکت تصوی��ب کرده اند. 
امثال س��پ بلاتر و تاماش آیان 80 سال است که در 
ریاست فدراسیون های جهانی فوتبال و وزنه برداری 
با سن و سال بسیار بالا کار می کنند اما در ایران وقتی 
یک پیشکسوت ورزش��ی به اوج پختگی می رسد، 
می گویند بازنشس��ته هس��تی و باید کن��ار بروی. 
پیشکسوتان اس��طوره و مغز این ورزش هستند اما 

متاسفانه توجه زیادی به آنها نمی شود.
   عدم استفاده از پیشکسوتان تبعاتی هم برای 

ورزش ایران داشته است؟
پیشکس��وتان فوتبال بروند خدایش��ان را ش��کر 
کنند که به آنها بهای بیش��تری داده می ش��ود. در 
رشته های غیرفوتبالی من خیلی از افراد را می شناسم 
که متاس��فانه این روزها هیچ نامی ه��م از آنها برده 
نمی شود. به سجادی،  معاون وزیر هم گفتم که یک 
برنامه ای بگذارند تا از پیشکسوتان غیرفوتبالی هم 
تجلیل شود اما هنوز خبری نیست. این پیشکسوتان 
دانش آموخت��گان ورزش هس��تند و وقت��ی به آنها 

توجهی نمی شود،  ورزش به این روز می افتد. 
به نظر می رسد از وضع این روزهای ورزش هم 

راضی نیستید؟
با این هم��ه بی اخلاق��ی و ناهنجاری هایی که در 
ورزش می بینم،  تاس��ف می خ��ورم. وقت��ی از افراد 
تحصیلکرده و با س��ابقه در مدیری��ت ورزش کمتر 

استفاده می شود،  همین اتفاقات هم پیش می آید. 

خاک خورده
  ستون 

 ثابت
دوشنبه ها

گفت وگوی »شهروند« با گوینده جنجالی ورزشگاه 
یادگارامام)ره( تبریز:  

بالادستی ام دستور داد  آن جمله را بگویم
هرگز مسائل امنیتی و سیاسی در میان نبود

فارغ از مسائل مطرح شده، برای یافتن سرنخ به سرخط می رسیم. بخشی 
از کاسه کوزه ها سر»رضا تقیون« گوینده ورزشگاه یادگار امام)ره( شکسته 

شد و او در گفت و گو با »شهروند« تلاش کرد به اتهامات پاسخ دهد.
  از زمان رخ دادن این اتفاق نادر، شما به عنوان دعوت کننده مردم به 

سکوی مراسم قهرمانی حسابی در مظان اتهام قرار گرفته اید...
به هرحال به نظر آن هایی که مرا مقصر دانس��ته اند، ارکان فدراسیون و 

وزارت ورزش و جوانان احترام می گذارم. 
  از اصل ماجرا خبر داشتید؟ 

نه چون من هم برحسب اطلاعاتی که از نیمکت تراکتورسازی به دست 
آورده بودم، فرضیاتم را چیده بودم و وقتی بازیکن��ان با پیراهن های از تن 
خارج کرده به وسط زمین ریختند، تصور کردم واقعا سپاهان مساوی کرده 

است.
  چه کسی اطلاعات غلط را در ورزشگاه پخش کرد؟

واقعا نمی دانم.
  گفته می شود به این خاطر واقعیت اعلام نشد که فغانی و تیم داوری 

در آرامش از زمین خارج شوند...
این حرف دیگر چیست؟! ما ورزشی هستیم، نه آدم هایی سیاسی پس به 
ورزش، دیدی کاملا ورزشی داریم و اصلا قرار نبود به دلایل امنیتی، حقیقت 

عیان نشود.
  پس هدف ش�ما از گفتن جمله»هواداران برای برپایی منظم جش�ن 

قهرمانی روی سکو بیایید« چه بود؟ 
اگر ی��ک بار دیگر صحن��ه را ببینید، متوجه می ش��وید من فقط گفتم 
هواداران بیایند تا مراس��م را برگزار کنیم و حرف��ی از جام و قهرمانی نزدم. 
مراسمی که من مسئول دعوت به آن بودم، نه جشن قهرمانی بلکه مراسم 
انتخاب بهترین بازیکن میدان بود. به هرحال مراس��م جش��ن قهرمانی را 
متولیانی مانند سازمان لیگ انجام می دهند. اسپانسر لیگ هدیه بهترین 
بازیکن را در دست داشت اما نمی دانست بهترین بازیکن چه کسی است! 

وظیفه من، اعلام دعوت به مراسم بود.
  اما در این شرایط هزاران نفر در زمین مسابقه بودند و حرف های شما 

می توانست تشنج بیشتری به وجود بیاورد.
وظیفه من همین بود و بهترین بازیکن هم باید انتخاب می شد.

 آیا کسی به شما دستور داده بود از بلندگو این جمله را بگویید؟
بله. از طریق مسئولان بالادست به من دستور داده شد.

  یعنی ششگلانی، رئیس هیأت فوتبال آذربایجان چنین حکمی داده 
بود؟

ایشان، نه اما مسئول بالادستی، چرا! تأکید می کنم ما فوتبالی هستیم و نه 
آدم هایی سیاسی. مسئولان هم هدف اصلاح امور به شکل ورزشی را دارند، 

نه به صورت امنیتی.
  آیا لزومی داش�ت در این بحبوحه، بی خیال مراسم و نام تیم قهرمان 

شوید و بر اعطای جایزه بهترین بازیکن زمین پافشاری کنید؟
لطفا مسائل را با هم قاطی نکنید. هدف ما برقراری نظم و آرامش بود.

   این نظم و آرامش که می گویید، دقیقا یعنی چه؟ 
یعنی همان که از بلندگو گفتم! یعنی هواداران روی سکو بیایند تا انتخاب 

بهترین ها را جشن بگیریم!
  فکر نمی کنید شما قربانی شدید؟

خیر، سرنخ ماجرا، جای دیگری اس��ت. به جای این که ماجرای مربوط 
به بلندگو را بزرگ کنید، ماجرای ظلم دنباله دار داوری به تراکتورسازی را 
پیگیری کنید تا متوجه شوید چرا اشتباهات داوری مدام به ضرر سرخ های 

تبریز بود.


